
16. Ulusal Halk Sağlığı Kongresinin Ardından 
 
Değerli üyelerimiz, değerli kongre katılımcıları... 
 
Bu sene 16. Ulusal Halk Sağlığı Kongresini Antalya’da yaptık. Kongrenin planlanması ve 
yapılmasında enerjisini ve emeğini seferber eden Akdeniz Üniversitesi Tıp Fakültesi Halk 
Sağlığı Anabilim Dalının bütün öğretim üyelerine teşekkür ederiz. 
 
Dernek olarak Halk Sağlığı Kongrelerinin düzeyini hem nicel hem de nitel seviyesini artırma 
konusunda kararlıyız. Her sene edindiğimiz deneyim ve birikimi bir sonraki kongrenin 
hazırlığında kullanmaktayız. Bu süreçte üye ve çalışma gruplarımızın görüş ve önerileri bizim 
için çok kıymetli olmaktadır. Bu nedenle Antalya’da 16.’sını gerçekleştirdiğimiz Ulusal Halk 
Sağlığı Kongresi hakkında katılımcı değerlendirmelerini almak için online bir anket yapıldı. 
Anket 13 sorudan oluşmakta idi. İlk 12 soruya katılımcının “1 – 10” arasında puan vermesi 
istendi. 7, 8 ve 12. sorular hariç, diğer sorularda “1” puan en düşük memnuniyetsizliği, “10” 
en yüksek memnuniyeti gösterirken, 7 ve 8 sorularda “5 ve 6” puan yüksek uygunluğu 
göstermektedir. 12. soruda ise 1-5 arası ekonomik olarak ucuz, 6-7 uygun, 8-10 arası da 
pahalı olarak değerlendirildi.  
 
Anket Sonuçları 
Ankete 173 katılımcı katılarak cevap verdi. Katılımcıların konaklama ve yiyecek içeceklerden 
%81 oranında memnun olduğu tespit edildi. Tablo 1’de diğer sorulardan memnuniyet 
düzeyleri görülmektedir. 
 
Kongre süresinin sorgulandığı 7. soruda katılımcıların %53’ünün süreyi yeterli bulduğu, 
%45’inin uzun ve %2’sinin de kısa bulduğu tespit edildi.    
 
Kongre sosyal etkinliklerinin sorgulandığı 8. Soruda katılımcılarının %61’inin sosyal 
etkinlikleri yeterli, %19’u fazla ve %20’si de yetersiz bulduğu saptandı. 
 
Ekonomik açıdan kongrenin sorgulandığı 12. soruda katılımcılarının %58’i (1-7 arasında 
puan verenlerin oranı) kongreyi ekonomik olarak uygun bulurken, %42’sinin pahalı bulduğu 
belirlendi. 
 
 
Sorularla ilgili grafikleri aşağıda görebilirsiniz. Ayrıca anket sonuçlarının tamamı ve 
grafiklerine: https://docs.google.com/forms/d/1oSEFWF48yU_l3lshrwQwN0KnT-
wnbaxlrIkF8Z0SnB0/viewanalytics linkinden de ulaşabilirsiniz.   

  



Tablo 1. Kongre katılımcılarının memnuniyet düzeyleri 

Soru No Soru Memnuniyet Yüzdesi 
1 Size göre kongrenin iletişimi 75 
2 Sizce kongre içeriği 74 
3 Kongre programı konusundaki düşünceniz 74 
4 Oturumlarda tartışma ortamı 69 
5 Konuşmacıların yetkinliği 76 
6 Kongrenin yararı 75 
9 Yiyecek içecekler 81 
10 Konaklama olanakları 81 
11 Ulaşım olanakları 75 
 

 
 
 





 
 
 
 
Ankette 13. Soru serbest değerlendirmeye ayrıldı. Katılımcılardan gelen değerlendirmeler 
aşağıda görülmektedir: 
 
Olumlu Tarafları 

1. Bir kez daha bu zor görevin üstesinden gelen Akdeniz ÜTF HS AD ekibine ve HASUDER 
YK'na teşekkür ederim. 

2. Kongre, bazı görüşlerin aksine kanımca EKONOMİK AÇIDAN bütün zamanların en UYGUN 
kongresidir. Bu yaklaşımın ( bilimsel oturumların konaklanan yerde gerçekleştirilmesini, her 
gün taşımaya gerek kalmamasını) sürdürülmesini öneriyorum. 

3. Yaşanan birkaç olumsuz duruma rağmen çok iyi organize edilmiş bir kongreydi. 
4. Bilimsel açıdan değerli bir kongre oldu. 

  
Geliştirilmesi Gereken Öğeler 

1. Kongrenin otel ortamında olmasının bilimselliği kötü etkilediği kanısındayım. 



2. “Ultra her şey dahil halk sağlığı kongresini" pek akla yatkın bulmadım. 
3. İl Halk Sağlığı Müdürlüklerinin deneyimlerine daha çok yer verilebilir. 
4. Fakültelerin Halk Sağlığı ABD ile İl Halk Sağlığı Müdürlüklerinin birlikte yaptıkları çalışmalar 

paylaşılabilir. 
5. Gala yemeği daha törensel olabilir ve HASUDER yönetim kurulu daha çok rol alabilir diye 

düşünüyorum. 
6. Gala yemeğinde bazı fakültelere rezerve masa olması nedeniyle bazı hocalarımız yer 

bulmakta sıkıntı yaşadı. 
7. Poster alanı çok uygun değildi. Daha geniş alanda sunulmalıydı. 
8. Kongrede poster bildirilerin başında tartışma bölümü olmasını öneriyorum. 
9. Poster değerlendirmelerinin adil olarak yapıldığını düşünmüyorum. Poster değerlendirme 

jürisinin, daha profesyonel ve titiz çalışmasını öneriyorum. 
10.  Kongrelerde poster oturumunun olmamasını yanlış bir uygulama olarak değerlendiriyorum. 

Sözlü sunumların yanı sıra poster saatinin olması ve poster hazırlayanlara posterlerini merak 
edenlere bunu sunma ve etkileşim fırsatının sağlanmaması çok büyük bir eksiklik. 

11.  Asistanların kongreye katılımlarının artırılması için kongreye sponsor olacak kurumlarla daha 
fazla iletişim kurulmalı. 

12.  Kongre içerikleri önceki senelerden bu yana hep birbirine benzemektedir. Sürekli tarihsel 
süreç ve çözüm bulunamayan eşitsizliklerden bahsedilmektedir. Bu konular elbette ki önemli 
ancak sürekli birbirinin tekrarı niteliğinde. 

13.  Kongrelerimizde halk sağlığının bir bilim olduğuna ilişkin mesajları daha ön plana 
çıkarmalıyız. 

14.  Kongrelerimizde verilen mesajların hep aynı kişiler tarafından verilmesi bazı insanların 
rahatsız olmasına neden olabilir. 

15.  Sonuç bildirgesine Halk Sağlığı Hemşireliği ile ilgili bir madde de eklenmeliydi. Hemşire ve 
hekimler için ortak oturum önerisine ben de katılıyorum. 

16.  Halk Sağlığı kaçınılmaz şekilde siyaset ile ilişkilidir, ancak bazı oturumlarda bu yön fazla öne 
çıkarıldı, bazı konuşmalar oturumun başlığı ve teması ile de uyumlu değildi. 

17.  Konu ve konuşmacı seçiminde oturumun hedef kitlesi ve oturumdan ne beklendiği şeklinde 
bir materyal hazırlanabilirse konuşmacıları yönlendirme bakımından yararlı olur. 

18.  İleriki kongrelerde yaşlı sağlığına biraz daha önem vermek gerektiğini düşünüyorum. Yaşlı 
sağlığı panelleri düzenlemek yararlı olabilir. 

19.  Sosyal program için kongre sırasında bir stand açılıp tanıtımlı seçenekler sunulması ile 
talepler değerlendirilebilirdi. 

20.  Oturumların yapıldığı salonlardaki oturma düzenine dikkat edilmesi gerektiğini düşünüyorum. 
Özellikle bu kongrede oturduğumuz sandalyeler çok rahatsızdı ve saatlerce oturmak için 
kesinlikle elverişli değildi. 

21.  Kendi imkanlarıyla katılanlar açısından kongre katılım ücretinin daha makul olmasının 
sağlanması katılımı kolaylaştıracaktır. 

22.  Konuşmacıların akademik alan ve özellikle sahadaki uygulayıcılardan olmasının yararlı 
olacağını, bunun dışındaki (özellikle bakanlıklar) konuşmacıların sayısının daha az olması 
gerektiğini düşünüyorum. 

23.  Oturum süreleri bunaltıcı olabiliyor. Daha dinamik toplantılar düzenlenmesi düşünülebilir. 
Belirli konularda yetkin bir ya da iki konuşmacının çerçeve çizeceği ardından salondan 5-10 
arasında kişinin(o konuda çalışan)çerçeveyi genişletecek katkılar yapacağı ya da sorular 
soracağı bir oturum planlanabilir. 

24.  Kongrede konu "sağlığı geliştirme" olunca ben programın içeriğinde sağlık iletişimi ve sağlık 
eğitiminin de olmasını beklerdim. Bu açıdan sadece sağlığı geliştirme modelleri ile ilgili bir 



oturum vardı. Ayrıca akademik dergiler gibi yan konular olması güzeldi ama asıl konumuz 
eksik oldu, "sağlığı geliştirme" sadece kısa özet bilgiler ve durum saptamayla sınırlı kaldı. 

25.  Oturumlarda konuşmacılara ayrılan süre çok kısaydı, be nedenle bazı konuşmacıların ne 
anlatmak istediği tam anlaşılamadı ve panel sonrası tartışma için zaman kalmadı. 
 


